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Lucrările de construire a noii școli 
din comuna Miroslava, satul Valea 
Adâncă, avansează cu rapiditate 

 
Pe data de 13 martie 2024, a fost lansată pro-

cedura de licitație pe platforma Sistemului Elec-
tronic de Achiziții Publice (SEAP), în cadrul căreia 
s-au înscris trei consorții formate din 24 de com-
panii. Contractul a fost atribuit, în luna iunie 2024, 
asocierii Into SRL, Dev in All SRL, Magnul Con-
struct Proiect SRL și Rez Vinci SRL. Valoarea pro-
iectului este de 22.710.901 lei, fără TVA, adică 
27.025.972 de lei, cu TVA inclus, aproximativ 
5.430.609 euro.  

Lucrările de construire a noii școli  
din comuna Miroslava avansează rapid! 
Primarul Dan Niță a făcut, recent,  
o vizită pe șantier  
Recent, primarul comunei Miroslava, Dan Niță, 

a vizitat șantierul unde se construiește noua 
școală din satul Valea Adâncă. Acesta a transmis 
faptul că lucrările evoluează, au fost turnate ele-
vațiile la corpul C al viitoarei unități de învă-
țământ, iar proiectul va fi finalizat anul acesta, în 
toamnă.  

„Lucrările la Școala verde din Valea Adâncă 
evoluează foarte bine. Am fost pe mai multe șan-
tiere. La viitoarea școală verde din Valea Adâncă 
erau 29 de oameni. Aceștia lucrau la umpluturile 

de la Corpul C2, o jumătate din acesta fiind deco-
frat. Au fost turnate elevațiile la Corpul C3, ur-
mează să fie turnată și placa de la cota 0 la Corpul 
C1. Lucrăm intens pentru ca, din toamnă, să 
putem oferi cele mai bune condiții de educație 
pentru mai mult de 600 de elevi”, a declarat pri-
marul comunei Miroslava, Dan Niță.  

Noua școală va avea un regim de înălțime 
P+2E. Suprafața terenului este de 7.240 de metri 
pătrați, iar suprafața construită a școlii va fi de 
1.118,01 metri pătrați. „Noua școală va avea în plan 
forma «H» și un regim de înălțime P+2E. Se va 
realiza sistematizarea verticală a terenului, o zonă 
de parcare și se va amenaja spațiul verde din jurul 
clădirii. Suprafața terenului este de 7.240 de metri 
pătrați. Suprafața construită a școlii va fi de 
1.118,01 metri pătrați, suprafața desfășurată a șco-
lii va fi de 3.354,03 metri pătrați, iar suprafața utilă 
va fi de 2.855,67 metri pătrați. Spațiul verde va 
avea o suprafață de 3.528,94 metri pătrați. Vor fi 
realizate alei carosabile de 1.443,05 metri pătrați 
și alei pietonale de 1.150 de metri pătrați”, se arată 
în documentele publicate pe SEAP. Proiectul pre-
vede 30 de locuri de parcare. 

Terenul pe care se construiește noua 
unitate de învățământ  
a fost donat de un om de afaceri ieșean 
Terenul de aproximativ 10.000 de metri pă-

trați, pe care va fi construită noua unitate de învă-

țământ și vor fi asigurate căile de acces din pro-
iect, a fost donat de omul de afaceri Alin-Daniel 
Haucă. Acesta este administrator al companiei 
Balkan Pharmaceuticals, cel mai mare producător 
de medicamente din regiunea de est a Europei. 
Alin-Daniel Haucă este un om de afaceri discret, 
ce refuză, de cele mai multe ori, să facă publice 
donațiile pe care le-a făcut sau le face, de-a lun-
gul timpului, administrațiilor publice locale pentru 
construirea diferitelor clădiri de interes public. 

Alin-Daniel Haucă a construit, la Pașcani, o fa-
brică modernă de produse farmaceutice. Sectorul 
vizat este cel al producerii de suplimente alimen-
tare cu conținut de vitamine, minerale și extracte 
din plante. Investiția are o valoare de 12 milioane 
de euro. Balkan Pharmaceuticals a creat, de-a 
lungul timpului, peste 300 de medicamente des-
tinate tratării diferitelor boli.  

Fabrica Balkan Pharmaceuticals, de la Paș-
cani, are o suprafață de câteva mii de metri pă-
trați. Aici, firma fondată de Alin-Daniel Haucă și 
de soția sa, Lucia Haucă, în anul 2006, în Repu-
blica Moldova, s-a extins de la producerea de me-
dicamente și la cea de suplimente alimentare. 

Astfel, lucrările de construire a noii școli din 
comuna Miroslava, satul Valea Adâncă, avansează 
cu rapiditate, iar investiția va fi finalizată în 
toamna acestui an.  

Alexandra MAISNER

Lucrările de construire a noii școli din comuna 
Miroslava avansează rapid! Care este stadiul 
proiectului în valoare de peste 5,4 milioane de euro 
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În cadrul procedurii  
de licitație au fost transmise trei 
oferte financiare pentru contractul 
privind amenajarea pistelor pentru 
biciclete din comuna Ungheni  

 
Primăria din localitate a lansat, la mijlocul lunii 

februarie 2025, procedura pe platforma Sistemu-
lui Electronic de Achiziții Publice (SEAP). Contrac-
tul are ca obiect „Execuție lucrări pentru 
obiectivul «amenajare piste pentru biciclete în 
comuna Ungheni, județul Iași»”. 

Trei firme s-au înscris la licitația  
pentru amenajarea pistelor pentru 
biciclete din comuna Ungheni 
Procedura de licitație a fost lansată, pe data 

de 18 februarie 2025, pe platforma Sistemului 
Electronic de Achiziții Publice, iar firmele intere-
sate de contract au avut posibilitatea depunerii 
ofertelor financiare până la data de 7 martie 2025. 
Proiectul are o valoare de 2.652.720 de lei, fără 
TVA, adică 3.156.736 de lei, cu TVA inclus.  

Astfel, procedura a atras 3 oferte financiare. 
Este vorba despre cea depusă de firma Spectrum 
Secure Construction SRL, administrată de Nicolae 
Bejenariu, o altă ofertă a fost depusă de asocierea 
Mithras Build SRL – lider de asociere, controlată 
de Mirel Constantin Iamandii, alături de Ima Solu-
tion Construct SRL, administrată de Ionuț Dan. Iar 
cea de a treia ofertă financiară a fost depusă de 

asocierea Thot Technology SRL – lider de aso-
ciere, administrată de Lucian Alexandra Popa, 
alături de Pao International Group SRL, controlată 
de Alexandra Lucia Popa.  

„Execuție lucrări pentru obiectivul «Amena-
jare piste pentru biciclete în comuna Ungheni, ju-
dețul Iași», în conformitate cu cerințele din 
documentația de atribuire. Termenul-limită până 
la care un operator economic interesat de parti-
ciparea la procedura de achiziție publică are 
dreptul de a solicita clarificări în legătură cu do-
cumentația de atribuire este de 12 zile înainte de 
termenul-limită de depunere a ofertelor. Autori-
tatea contractantă va răspunde în mod clar și 
concret la toate solicitările de clarificări în a 6-a 
zi înainte de termenul stabilit pentru depunerea 
ofertelor, la toate solicitările de clarificări, pri-
mate cu 12 zile înainte de termenul stabilit pentru 
depunerea ofertelor. Lucrările se vor proiecta și 
executa respectând cerințele AFM – Administrația 
Fondului pentru Mediu, Programul de realizare a 
pistelor pentru biciclete”, se arată în documentele 
publicate pe SEAP.  

Durata contractului  
de execuție va fi de 13 luni  
În cadrul documentelor publicate, firma care 

va fi declarată câștigătoare are la dispoziție 13 luni 
pentru amenajarea pistelor pentru biciclete în co-
muna Ungheni, din județul Iași.  

„Lucrările se vor proiecta și executa respec-

tând cerințele AFM – Administrația Fondului pen-
tru Mediu –, Programul de realizare a pistelor pen-
tru biciclete. Contract de finanțare numărul 
241/GES/19.03.2024. Antreprenorul își va asuma 
respectarea obligațiilor prevăzute în Programul 
de realizare a pistelor pentru biciclete. Realizarea 
proiectului din cadrul Programului de realizare a 
pistelor pentru biciclete care are ca obiectiv dez-
voltarea infrastructurii velo, în România, prin fi-
nanțarea pistelor de biciclete. Scopul proiectului 
îl reprezintă îmbunătățirea calității mediului prin 
reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră prin 
stimularea utilizării transportului nepoluant, con-
comitent cu reducerea traficului motorizat. Pro-
iectul vizează dezvoltarea transportului ecologic. 
Caracteristicile principale ale proiectului: catego-
ria de importanță C – normală, traseu 1: DC Mânză-
tești – Coada Stâncii, lungime – 3,90 kilometri. 
Traseu 2: DC 16A Ungheni, lungime 1,40 kilometri. 
Execuția lucrărilor va începe după transmiterea 
ordinului de începere a lucrărilor. Autoritatea con-
tractantă va pune la dispoziție autorizația de con-
struire. Durata contractului va fi de 13 luni”, se 
arată în caietul de sarcini ale procedurii de licita-
ție publicate pe SEAP.  

Astfel, în cadrul procedurii de licitație, au fost 
transmise trei oferte financiare pentru contractul 
privind amenajarea pistelor pentru biciclete din 
comuna Ungheni.  

Alexandra MAISNER

Trei firme s-au înscris la licitația pentru amenajarea 
pistelor pentru biciclete din comuna Ungheni! 
Proiectul valorează peste 3 milioane de lei
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Focarul de febră aftoasă din Ungaria 
a determinat crescătorii de bovine să 
sporească măsurile de biosecuritate 
din ferme. De asemenea, DSVSA a 
transmis o serie de măsuri pentru 
medicii veterinari și fermierii cu 
efectivele de bovine. Febra aftoasă 
este o boală virală extrem de 
contagioasă, care afectează 
animalele cu copite despicate, 
precum bovinele, ovinele, caprinele 
și porcinele. Deși nu reprezintă un 
pericol direct pentru sănătatea 
umană, boala poate avea consecințe 
economice devastatoare pentru 
sectorul zootehnic 

 
Crescătorii de bovine au sporit măsurile de 

biosecuritate, în contextul apariției focarului de 
febră aftoasă în Ungaria, la o fermă cu 200 de ca-
pete. Fermierii susțin că nu se tem că va ajunge 
boala și în România, însă trebuie luate măsuri pen-
tru ca sectorul zootehnic să nu fie afectat. „Mo-
mentan, nu văd o problemă așa de mare pentru 
noi. Atât timp cât nu se fac importuri masive de 
animale vii din Ungaria, nu vor fi probleme. Noi 
sporim măsurile de biosecuritate în fermă. Pro-
bleme ar putea să apară la crescătorii de vaci de 
lapte, pentru că această boală se transmite și prin 
lapte”, susține Dragoș Gherguț, fondator Gherguț`s 
Ranch, fermă de bovine din rasa Black Angus.  

Crescătorii sporesc măsurile de 
biosecuritate, în contextul  
focarului de febră aftoasă din Ungaria 
Micii crescători spun că această boală va dis-

truge mai întâi fermele mari, apoi fermierul mic. 
„Noi avem un efectiv mic de vaci din rasele Bălțata 
Germană și Bălțata Românească. Nu ne-am spe-
riat când am auzit de boala aceasta, pentru că nici 
nu știm dacă există. Poate asta se vrea, distruge-
rea fermierului. La noi ajunge mai greu, pentru că 
mai întâi omoară fermierii mari și vin cu ai lor, apoi 
dispar cei mici”, susține Fănel Vieru, crescător de 
bovine de lapte din Iași.  

Conform anexei la Regulamentul de punere în 
aplicare UE 2018/1882, privind aplicarea anumitor 
norme de prevenire și control al bolilor în cazul ca-
tegoriilor de boli listate și de stabilire a unei liste 
a speciilor și a grupurilor de specii care prezintă 
un risc considerabil de răspândire a bolilor listate, 
cu amendamentele ulterioare, febra aftoasă este 
încadrată ca boală de categoria A, adică o boală 
gravă. Având în vedere faptul că, în prezent, există 

unități de procesare a laptelui din România care 
procesează lapte crud din schimb intracomunitar, 
respectiv Ungaria, medicii veterinari oficiali care 
asigură supravegherea acestor unități vor acorda 
o atenție deosebită ca acesta să nu provină din 
zone supuse restricțiilor pentru febra aftoasă. 
Crescătorii de bovine din Iași pot obține și anul 
acesta subvenția în valoare de 347 de euro/cap de 
animal.  

Măsuri impuse de DSVSA Iași  
pentru fermieri și procesatori  
Potrivit Direcției Sanitar Veterinare și pentru 

Siguranța Alimentelor (DSVSA) Iași, medicii vete-
rinari din județul Iași trebuie să informeze fermie-
rii cu privire la situația febrei aftoase în Ungaria, 
prelucrarea de materiale informative privind sem-
nele clinice și anatomopatologice, modul de 
transmitere, măsurile ce se aplică conform legis-
lației în vigoare, intensificarea supravegherii pa-
sive, monitorizarea atentă și intensificarea 
verificărilor privind intrările de animale vii in Un-
garia și asigurarea că animalele nu provin din zo-
nele de restricție. De asemenea, sunt verificate 
toate transporturile de animale vii dinspre zona 
afectată prin sistemul TRACES, iar medicii vete-
rinari fac verificări cu scopul de a identifica dacă 
au existat intrări de animale receptive la febra af-
toasă, începând cu luna februarie 2025, din Unga-
ria, din zonele de restricție, în România și 
verificarea în regim de urgență a statusului de să-
nătate a animalelor din exploatațiile identificate. 
Iașul nu mai are niciun focar de pestă porcină afri-

cană în gospodării, însă trebuie să respecte în 
continuare măsurile de biosecuritate.  

Febra aftoasă  
este o boală virală contagioasă  
Operatorii economici care achiziționează bo-

vine, porcine, ovine și caprine din Ungaria, Slova-
cia sau Austria sunt obligați să prenotifice DSVSA 
Iași înainte de orice achiziție. De asemenea, me-
dicul veterinar va asista la debarcarea animalelor 
din mijlocul de transport și va efectua un examen 
clinic al acestora. Printre măsurile dispuse de me-
dicii veterinari prin ANSVSA și Direcțiile Județene 
se numără suspendarea traficului de camioane 
care transportă lapte, materie primă, animale vii 
și furaje din Ungaria către România, precum și li-
mitarea temporară a comerțului intracomunitar 
cu carne proaspătă, produse din carne și lactate 
provenite din Ungaria și Slovacia. Fermierii s-au 
întâlnit cu reprezentanții ANSVSA și au discutat 
despre posibilitatea testării voluntare a efective-
lor de bovine din România, dar și despre vaccina-
rea împotriva febrei aftoase. Febra aftoasă este 
o boală virală extrem de contagioasă, care afec-
tează animalele cu copite despicate, precum bo-
vinele, ovinele, caprinele și porcinele. Deși nu 
reprezintă un pericol direct pentru sănătatea 
umană, boala poate avea consecințe economice 
devastatoare pentru sectorul zootehnic. Focarul 
de febră aftoasă din Ungaria a determinat cres-
cătorii de bovine să sporească măsurile de biose-
curitate din ferme. 

Raluca COSTIN

Crescătorii sporesc măsurile de 
biosecuritate, în contextul focarului de febră 
aftoasă din Ungaria. Fermier din Iași: „Poate 
asta se vrea, distrugerea fermierului”
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Alin Popa este un ieșean care a renunțat la 
jobul său dintr-o corporație; a riscat și și-a des-
chis o mică afacere de familie. Acesta și-a cana-
lizat toată energia și fondurile pentru a deschide 
un magazin unic în Iași, „K-pop Ground”, destinat 
comunității iubitorilor de K-pop, care se află în pa-
sajul pietonal din Piața Unirii. 

La magazinul  
cu tematică K-pop din Iași se găsesc 
albumele diferitelor trupe coreene 
Alin Popa, în vârstă de 32 de ani, adminis-

trează o mică afacere de familie, deschisă pe 3 
martie 2025. Alin este un tânăr la începutul aces-
tei cariere de antreprenor și își dorește să creeze 
din magazinul său o comunitate a pasionaților de 
K-pop.  

„Încerc, de ani buni, să găsesc o idee de busi-
ness în care să am încredere. Când am simțit că 
am găsit-o, am părăsit locul de muncă pe care îl 
aveam și am riscat, am canalizat toată energia și 
fondurile să deschid K-pop Ground. Atât eu, cât și 
prietena mea avem studii în domeniul economic 
și tot procesul, de la import până la marketing și 
finanțe, este făcut de noi. Prietena mea încă mai 
lucrează în corporație, iar eu administrez maga-
zinul. Suntem la început de drum și învățăm pe zi 
ce trece. Vrem să fie un magazin open-minded, 
care își respectă și colaborează activ cu clienții; 
să fim un hub pentru comunitatea K-pop, și să ne 
dezvoltăm alături de oameni”, a spus Alin Popa. 

Ieșeanul a terminat studiile de licență în An-
glia, iar masteratul în Iași. A studiat Business, an-
treprenoriat și managementul resurselor umane 
la University of Worcester. Masterul l-a studiat la 
Facultatea de Economie și Administrarea Aface-
rilor (FEEA) din Iași.  

„Am plecat acolo, în Anglia, cu gândul că o să 
învăț Resurse umane, pe asta voiam să mă spe-
cializez. Dar, în perioada facultății, am devenit pa-
sionat de antreprenoriat. Era perioada în care 
Amazon începea să se dezvolte masiv, smar-
tphone-urile începeau să devină mainstream și 
ideea de a avea produsul meu, libertatea de a lua 
decizii, m-a prins. Apoi, însă, am avut cel mai cor-
poratist job posibil și am încercat să ies din zona 
asta. Poate acum reușesc să ies”, a adăugat Alin 
Popa.  

Ieșeanul a deschis  
un magazin cu tematică K-pop,  
pentru că a văzut că există cerere  
La fostul său loc de muncă, ieșeanul avea mai 

multe colege care erau pasionate de cultura K-
pop. Acestea și-au dorit să participe la un concert 
de acest gen, dar au descoperit că nu mai sunt bi-

lete disponibile chiar cu 2 luni înainte. Atunci, Alin 
Popa și-a dat seama că există o adevărată cerere 
pentru astfel de produse din Coreea de Sud.  

„Erau la firma la care lucram mai multe fete 
care erau pasionate de K-pop. Am văzut că nu se 
găsesc așa ușor albume și am spus că ce ar fi să 
fac un magazin pe tema aceasta. Ce m-a surprins 
la un moment dat a fost faptul că a fost un con-
cert care a fost proiectat la cinema și colegele 
mele au vrut să își ia bilete și nu mai erau dispo-
nibile cu chiar 2 luni înainte, și atunci mi-am dat 
seama că există cerere pentru un astfel de lucru. 
Eu am avut această idee de magazin de mult, dar 
nu știam pe ce să mă reprofilez, dar când am 
văzut că există cerere, m-am decis, iar magazinul 
încă este în construcție. Cele mai importante pro-
duse K-pop de aici sunt aduse din Coreea de Sud, 
la fel și produsele de beauty; plușurile sunt de la 
distribuitori diferiți. Momentan, avem într-un colț 
jucării, dar vrem să schimbăm și să aducem mân-
care coreeană. Mă așteptam să vină ca și clienți 
copii, dar am rămas surprins să văd și persoane 
de 50 de ani care ascultă acest tip de muzică. Mă 
aștept mai mult să vină adolescenți, studenți. 
Printre cele mai celebre trupe din care se găsesc 
albume în magazin sunt BSS, Black Pink, Le Sse-
rafim. Mai urmează să aducem albume și avem și 
o listă de așteptare. Dacă cineva își dorește un 
anumit album, noi facem, după, rost de el la ce-
rere. Avem și diferiți artiști coreeni individuali, de-
pinde ce vrea cumpărătorul”, a mai povestit Alin 
Popa.  

Înainte de a deschide acest magazin, Alin a în-
cercat să vândă online cutii cu diferite cadouri, 

dar pentru că era prea mare competiția, acesta a 
renunțat. Magazinul ieșeanului și a familiei aces-
tuia este încă la început, iar acesta își dorește să 
creeze un colț al magazinului unde oamenii să își 
facă poze, și el să le imprime ulterior, pentru a le 
oferi cadou. Un postcard cu artiști coreeni costă 
2 lei.  

„Am încercat și o chestie online, să vindem 
cutii cu cadouri, și era mare competiția, era greu. 
Magazinul acesta este unul unic în Iași, și prețurile 
sunt foarte accesibile, chiar competitive cu pre-
țurile de pe site-uri. În Iași, mai sunt genul acesta 
de albume K-pop doar la Cărturești, și sunt mai 
scumpe. La început, am vrut să fie gata tot ma-
gazinul fizic, apoi să îl promovez pe rețelele so-
ciale, pe TikTok, pe Instagram, pe Facebook, 
poate și un site. Pe 17 martie 2025 o să mai adu-
cem mai multă marfă, mai multe postere. Eu, 
când comand din Coreea, trebuie să comand cu 
nume și prenume, și astfel este mai simplu să vină 
clienții să-mi spună ce își doresc și eu să le aduc 
după. Vrem să ne dezvoltăm, în primul rând, o co-
munitate. Acceptăm foarte mult feedback. Eu, în-
ainte, nu eram pasionat de K-pop, dar am început 
să fiu din ce în ce mai mult. Prietena mea este 
foarte pasionată de produse de beauty coreene și 
de actori, iar puțin de artiști muzicali. O să punem 
în magazin și muzică K-pop și de la radio”, a spus 
Alin Popa.  

Alin Popa este ieșeanul în vârstă de 32 de ani 
care administrează o afacere de familie, un ma-
gazin cu tematică K-pop în Iași. 

Paula IANUȘ

Acesta este ieșeanul care a riscat să plece dintr-o 
corporație pentru a fi propriul său angajat.  
Alin Popa și-a deschis un magazin unic în Iași
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Câțiva șoferi din Iași au 
fost surprinși în trafic în 
timp ce efectuau manevre 
periculoase, chiar fiind 
foarte aproape de 
accidente 

 
În ultimele zile, mai mulți șoferi 

din Iași au fost surprinși în timp ce 
încălcau flagrant regulile de circula-
ție. Din fericire, nu a fost nimeni 
rănit, însă conducătorii auto și pie-
tonii au fost puși în pericol. Unele fil-
mări au fost trimise și la Poliția 
Rutieră, care, cu siguranță, va deter-
mina exact cine sunt persoanele 
responsabile. 

Șoferii au fost filmați 
încurcând traficul din Iași 
Cea mai alarmantă situație s-a 

petrecut pe data de 10 martie 2025, 
pe strada Elena Doamna, la ora 

16:20. Traficul era aglomerat, iar ma-
șinile înaintau cu dificultate. La tre-
cerea de pietoni din fața Palatului de 
Justiție, o cameră de bord a surprins 
un moment incredibil. Toate mași-
nile care circulau spre intersecția de 
la hotel Hilton s-au dat la o parte. De 
pe contrasens venea în viteză un 
BMW, fiind foarte aproape de acci-
dent la un moment dat. 

„Șoferul respectiv venea de pe 
contrasens de la intersecția cu Hil-
ton. L-am observat, deoarece eram 
cu tramvaiul, mă îndreptam spre 
stația Pădurii. Eu sunt vatman la 
CTP, am trimis ulterior filmarea mea 
și la Poliția Rutieră. După, am văzut 
că și alți oameni l-au surprins pe șo-
ferul respectiv”, a precizat Cătălin 
Pădurariu. 

Filmările au fost trimise și la po-
liție, iar, acum, ceilalți șoferi speră 
că oamenii legii vor interveni în 
acest caz. Recent, o șoferiță din Iași 

a fost aproape de accident din cauza 
condusului agresiv. 

„Nu e normal așa ceva, să faci 
slalom printre mașini, noroc că nu a 
fost nimeni rănit. Băiatul din față, cu 
BMW-ul, a tras rapid de volan, s-a 
speriat când l-a văzut pe celălalt 
șofer din față. După trecere, indivi-
dul respectiv a revenit pe banda sa. 
Sper că, totuși, polițiștii vor lua ati-
tudine și îl vor lăsa fără permis”, po-
vestește un alt șofer. 

Încă două situații similare 
O altă întâmplare gravă a avut 

loc pe strada Profesor Ion Inculeț, 
din cartierul CUG. Șoferul unui auto-
turism marca Audi era în mare grabă 
și voia să depășească neapărat ma-
șinile din față. Acesta a intrat pe 
contrasens, pe o porțiune unde erau 
montate și popice, iar, după ce a de-
pășit, a revenit pe banda pe unde ar 

trebui să circule doar ca să oprească 
la semafor. A efectuat o manevră ex-
trem de periculoasă, doar ca să 
câștige 2 secunde. Din fericire, de pe 
contrasens nu venea nicio mașină în 
acel moment, dar totul a fost înre-
gistrat de camera de bord a unui 
șofer. 

Încă o situație a avut loc pe o 
stradă din Iași, când șoferul unui 
BMW circula cu mașina pe contra-
sens și a fost nevoit să oprească 
complet când a văzut că, din față, se 
apropie o altă mașină. Zilnic, în Iași, 
sunt situații în care șoferii își pun 
viața în pericol din cauza manevrelor 
pe care le fac în trafic. Din păcate, 
uneori, aceste întâmplări se trans-
formă în accidente grave, cu vic-
time. 

Traficul din Iași este un haos din 
cauza șoferilor care nu respectă re-
gulile de circulație. 

Petronel ȘTEFAN

Haos în traficul din Iași! Trei șoferi 
au fost surprinși în timp ce 
conduceau pe contrasens și se 
fereau de mașini pe străzile din oraș
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Facultatea de Informatică (FII) a Universității 
„Alexandru Ioan Cuza” din Iași (UAIC) organizează 
proiectul „FII Pregătit 2025”, dedicat elevilor de 
clasa a XI-a și a XII-a care doresc să își consoli-
deze cunoștințele de Informatică și Matematică 
în vederea admiterii la facultate. 

Profesorii de la Facultatea  
de Informatică organizează  
proiectul „FII Pregătit 2025” 
Facultatea de Informatică din cadrul Univer-

sității „Alexandru Ioan Cuza” din Iași (UAIC) orga-
nizează proiectul „FII Pregătit 2025” pentru elevii 
de clasa a XI-a și a XII-a care urmează să susțină 
examenul de Bacalaureat și examenul de admi-
tere la facultate. Elevii vor beneficia de cursuri și 
exerciții practice, susținute de cadre didactice și 
studenți ai facultății, având astfel oportunitatea 
de a aprofunda materia pentru examene. 

„Proiectul «Fii Pregătit» este demarat la noi în 
facultate anul acesta (n.r. – 2025) pentru a ajuta 
elevii care vor să candideze la admiterea la Facul-
tatea de Informatică să se pregătească la disci-
plinele de examen pe care le avem noi. 
Disciplinele sunt Matematică, respectiv Informa-
tică. Acest program este dedicat elevilor de clasa 
a XII-a sau de clasa a XI-a care vor să participe și 

să își îmbunătățească cunoștințele. Informația va 
fi utilă și pentru examenul de Bacalaureat, spre 
exemplu. Cursul va fi online, pentru că dorința 
noastră a fost ca acest curs să fie ușor accesibil 
tuturor elevilor care vor să participe. Nu ne-am 
adresat doar elevilor din orașul Iași, ci ne-am 
adresat elevilor din toată regiunea Moldovei, care 
să poată participa la aceste sesiuni de pregătire. 
Din acest motiv, dacă avem un număr mare de 
candidați la aceste ore de pregătire, e nevoie să 
facem online, pentru că oferim șansa celor care 
nu sunt din Iași să participe, și dacă numărul e 
mare, nu vom avea sală pentru toți și trebuie să le 
oferim un mediu bun de lucru”, a declarat Alex 
Moruz, lector al Facultății de Informatică și pro-
decan. 

Elevii interesați  
pot participa la cursuri în mod gratuit 
Sesiunile de pregătire vor fi gratuite și vor 

avea loc în fiecare sâmbătă, alternativ Informa-
tică (în zilele de 15 martie 2025, 29 martie 2025, 
12 aprilie 2025, 3 mai 2025, 17 mai 2025 și 31 mai 
2025) și Matematică (în zilele de 22 martie, 5 apri-
lie, 26 aprilie, 10 mai și 24 mai), în format online. 
Linkul de înscriere se găsește pe site-ul facultă-
ții. 

„Sesiunile de pregătire sunt gândite în inter-
vale de aproximativ două ore. În zilele de sâmbătă, 
începând de pe data de 15 martie 2025, se vor 
desfășura în săptămâni alternative Informatică și 
Matematică, cu pauză în timpul sărbătorilor de 
Paște. Materia discutată va fi cea pe care trebuie 
să o pregătească candidații pentru examenul de 
admitere. În cazul nostru, concret, materia pentru 
Informatică pentru examenul de Bacalaureat și 
materia pentru Matematică, modelul M1, tot pen-
tru Bacalaureat. Problemele discutate sau exer-
cițiile discutate sunt exerciții dintre cele care au 
fost date la examenele din anii trecuți și, în con-
secință, de nivel mai înalt, pentru că esența este 
să facem o pregătire de excelență cu acești elevi 
care vor să participe. Sesiunile sunt gratuite, toc-
mai pentru câștigurile acelor copii care vor să 
învețe și să participe la orele de pregătire”, a 
adăugat Alex Moruz, lector al Facultății de Infor-
matică și prodecan.  

Facultatea de Informatică din cadrul UAIC a 
inițiat această strategie pentru elevii din toate ju-
dețele din România, din clasa a XII-a, dar și pentru 
cei din clasa a XI-a care vor să acumuleze noi in-
formații pentru examenele pe care urmează să le 
susțină.  

Cătălina DRĂNICERU

Profesorii de la Facultatea de Informatică 
din cadrul UAIC oferă pregătire online 
gratuită la Matematică și Informatică
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Primăria Municipiului Iași organizează, în data 
de 3 aprilie 2025, la sediul Direcției Exploatare Pa-
trimoniu din Șos. Națională nr. 43, o licitație pu-
blică pentru închirierea spațiilor cu destinație 
comercială, de producție sau prestări servicii.  

Primăria Iași scoate la licitație mai 
multe spații care pot fi închiriate 
În data de 3 aprilie 2025, începând cu ora 

11:00, va avea loc o licitație publică pentru închi-
rierea spațiilor cu destinație comercială, de pro-
ducție sau prestări servicii, în număr de 16. 
Licitația va avea loc la sediul Direcției Exploatare 
Patrimoniu din Șos. Națională nr. 43, etajul 6. 
Data-limită pentru depunerea ofertelor este 1 
aprilie 2025.  

Un număr de 16 spații sunt scoase la licitație. 
Acestea sunt: Spațiul din str. 14 Decembrie 1989 
nr. 2B, etaj 2, camera nr. 5 și camera nr. 14, cu su-
prafața exclusivă de 48, 35 mp și cotă parte din 
spațiile de folosință comună de 7,93 mp. Al doilea 
este cel din aleea Păcurari nr. 14, incinta punct 
termic 1 Păcurari, cu suprafața de 190 mp.  

Pe Bulevardul Ștefan Cel Mare și Sfânt este 
scos la licitație spațiul din bd. nr. 10 , bloc B1, sc. 
B, subsol, spațiul nr. 3, cu suprafața 69,87 mp. Un 

alt spațiu de pe bulevard este nr. 18-20, cu supra-
fața de 55,48 mp. Al cincilea spațiu scos la licitație 
este cel de pe Bulevardul Primăverii nr. 1, cu su-
prafața de 118,60 mp. Următorul este din Calea Ga-
lata nr. 14, bloc E4A, sc. D, parter, cu suprafața de 
77,69 mp. 

Spațiul din str. Cucu nr. 1, incinta punct termic 
Tg. Cucu, parter și etaj, cu suprafața de 159,21 mp, 
este scos la licitație. Pe str. Cuza Vodă nr. 8, sc. 
B, subsol, se scoate la licitație un spațiu cu supra-
fața de 93,79 mp.  

Spațiul din str. Decebal nr. 36-38, incinta 
punct termic 14 Dimitrie Cantemir, cu suprafața 
de 88,59 mp, este scos la licitație. În data de 3 
aprilie 2025, spațiul din str. Gării, incinta punct 
termic 2 Gară, cu suprafața de 110,10 mp, va fi scos 
la licitație. Pe str. Păcurari nr. 66 se va scoate la 
licitație spațiul de la parter, cu suprafața de 24,09 
mp, și teren (curte) cu suprafața de 20 mp.  

În Pasajul Sfânta Vineri se scot la licitație 2 
spații. Primul este cu nr. 5, la subsol, cu suprafața 
de 80,80 mp, iar al doilea este cu nr. 6, tot la sub-
sol, cu suprafața de 147,50 mp. Pe Șos. Păcurari 
nr. 23 se va scoate la licitație spațiul din bloc 542 
de la parter, cu suprafața de 48,90 mp. Pe Splai 
Bahlui sunt scoase la licitații două spații cu nr. 22, 
cu suprafețele de 59,33 mp, respectiv 105,59 mp.  

Iată care este data- 
limită de depunere a ofertelor 
Ieșenii interesați de spațiile scoase la licitație 

de Primăria Municipiului Iași trebuie să depună 
ofertele până la 1 aprilie 2025, ora 13:00. Adresa 
la care trebuie depuse ofertele este Registratura 
Direcției Exploatare Patrimoniu din Iași, Șos. Na-
țională nr. 43, parter, județul Iași.  

Fiecare ofertă trebuie depusă într-un singur 
exemplar, într-un plic sigilat. Informații privind 
documentația de atribuire se regăsesc în caietul 
de sarcini. Modalitatea sau modalitățile prin care 
persoanele interesate pot intra în posesia unui 
exemplar al documentației de atribuire este la ce-
rere, de la sediul Direcției Exploatare Patrimoniu.  

În această perioadă, Primăria Municipiului Iași 
scoate la licitație mai multe locuri de parcare în 
mai multe cartiere din oraș.  

Data și locul la care se va desfășura ședința 
publică se deschidere a ofertelor este 3 aprilie 
2025, ora 11:00. Ieșenii interesați de închirierea 
spațiilor cu destinație comercială, de producție 
sau prestări servicii trebuie să depună documen-
tația până pe 1 aprilie 2025. 

Paula IANUȘ

Primăria Municipiului Iași scoate 
la licitație spre închiriere 16 
spații cu destinație comercială, 
de producție sau prestări servicii
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O seară obișnuită de distracție la un club din 
Popricani, județul Iași, s-a transformat într-un 
conflict violent. Un tânăr care nu a fost lăsat să 
intre în local împreună cu prietenii săi, a ajuns la 
spital cu o leziune gravă la picior, acuzând agenții 
de pază de agresiune.  

A mers să se distreze  
în club, dar a ajuns direct la spital, 
după o ceartă cu paznicii 
În luna septembrie 2021, Ionuț Nichifor, îm-

preună cu un grup de tineri, a mers la un club din 
Popricani pentru a petrece. La intrarea în local, 
paznicii clubului, Ciprian Sofrone, Florin Luca și 
Lucian Gligor, au permis accesul doar unor per-
soane, iar altora, inclusiv lui Ionuț, le-au interzis 
intrarea. Din această cauză, între tineri și paznici 
a izbucnit un conflict care a degenerat rapid într-
o bătaie. Mai multe persoane au fost implicate, iar 
în urma altercației, Ionuț Nichifor a fost rănit grav 
la picior. După incident, Ionuț a fost transportat 
la spital, unde a fost internat pentru îngrijiri me-
dicale. Mai apoi, bărbatul a depus plângere penală, 
acuzând paznicii clubului de vătămare corporală. 
Autoritățile au început investigarea cazului, iar 
dosarul a ajuns în instanță. Pe data de 11 martie 
2025, la Tribunalul Iași, au fost audiați doi martori 
care au fost prezenți în noaptea incidentului; unul 
dintre ei afirmă că partea vătămată avea piciorul 
întors și nu se putea deplasa. 

„Eu, sora mea, soțul meu și soțul surorii mele 
am ajuns la discotecă. Băiatul acesta, Ionuț Ne-
chifor, eu, personal, nu-l cunosc, l-am văzut doar 
de câteva ori în viața mea, era prieten cu soțul 
meu. Erau mai mulți prieteni în acea seară. Când 
am dat să intrăm acolo, o parte au intrat, pe altă 
parte paznicii de acolo nu i-au lăsat să intre. Pe 
Ionuț, care este partea vătămată, și pe alți băieți 
din gașcă nu i-au lăsat. Din această cauză, a în-
ceput o ceartă între băieți și paznici, care a esca-
ladat într-o bătaie. Eu eram înăuntru când a 
început scandalul și apoi am văzut că mai mulți 
bărbați se băteau și se certau. Nu știu care și cu 
cine se certa. Am văzut leziuni la persoana vătă-
mată. Avea piciorul întors, era bătut la picior și nu 
se putea deplasa; spunea că îl doare, țipa. Nichifor 
Ionuț nu era o persoană violentă din ce știu eu”, a 
declarat Bianca Elena Vieru, martoră. 

O altă martoră afirmă  
că paznicii clubului erau violenți  
În sala de judecată, cea de-a doua martoră a 

conflictului a afirmat că băieții cu care era au în-
cercat o singură dată să intre după refuz, însă 
paznicii au devenit foarte furioși. 

„Recunosc în sală pe Sofrone Ciprian. Nu-l cu-
nosc personal pe Nichifor Ionuț, dar știu că e o 
persoană pașnică. Am fost prezentă la clubul din 
Popricani, împreună cu soțul meu, sora mea și cu 
cumnatul meu. Am încercat să intrăm în club și 
ne-a oprit paza, nu ne lăsau să intrăm. Am fost ve-

rificați în geantă, buzunare. Băieții de la pază s-
au enervat și nu au mai vrut să ne lase. De acolo 
a început încăierarea, unde băieții de la pază au 
lovit mai multe persoane, inclusiv și pe Ionuț, 
care, după situație, a fost internat în spital. Din ce 
știu, nu a reușit să intre nimeni din gașca noastră, 
tocmai de aici a pornit și cearta. Băieții care erau 
cu noi au încercat o singură dată să intre după ce 
au fost verificați, și de la asta a început conflictul. 
Soțul și cumnatul meu nu au sărit la bătaie, nu au 
încercat să pornească un conflict. Domnii de la 
pază erau agresivi. Au început ei, din ce știu. Bă-
ieții doar s-au apărat. Când s-a început încăiera-
rea, eu și sora mea ne-am dat la o parte. Cumnatul 
meu a spus că unul din paznici i-ar fi dat o palmă. 
Nu știu cine a lovit și ce a făcut, era multă lume. 
Eu am văzut doar când Ionuț era jos, cu dureri. Da, 
noi consumaserăm alcool în acea seară”, a afir-
mat Adelina Florentina Vieru, un alt martor. 

Avocatul paznicilor susține că martorii au 
mințit în instanță și că paznicii nu sunt vinovați. 

„Ceea ce spun martorii sunt minciuni. Tinerii 
erau sub influența alcoolului. Au confirmat-o 
chiar ei. Erau agresivi”, a declarat Mihaela Flutu-
rel, avocata inculpaților. 

Procesul continuă, iar pe 3 iunie 2025, Ionuț 
Nichifor va apărea în fața instanței pentru a-și 
prezenta declarația oficială referitoare la situația 
în care acesta a mers în club și a ajuns la spital 
după o ceartă cu paznicii. 

Marinela CHIHAI

A mers să se distreze în club, dar a ajuns 
direct la spital. Tânărul s-a luat la ceartă 
cu paznicii, după ce i-au interzis să intre 
în locație cu prietenii



Și-a plătit prof. dr. Luciana Antoci 
(PNL) postul de prefect al județului 
Iași? Cum a ajuns fostul inspector 
școlar general în fruntea Prefecturii  

 
Este interesantă ascensiunea fulminantă a 

primei femei care ocupă funcția de prefect al ju-
dețului Iași. În doar câțiva ani, de pe postul de in-
spector școlar general, prof. dr. Luciana Antoci a 
fost promovată de PNL mai întâi pentru a ocupa 
funcția de deputat; ulterior, aceasta a ajuns con-
silier județean PNL, ca pe data de 6 martie 2025 
Guvernul să aprobe hotărârea prin care aceasta 
să devină prefect al județului Iași.  

A plătit 40.000 de euro  
Luciana Antoci pentru  
postul de prefect al județului Iași?  
Prof. dr. Luciana Antoci a ocupat funcția de 

inspector școlar general în cadrul ISJ Iași în pe-
rioada anilor 2021 – 2025. După ce a candidat la 
alegerile parlamentare din 2024 pentru funcția de 
deputat din partea PNL, însă fără a primi un loc 
pe lista eligibilă, aceasta a fost numită consilier 
județean PNL. În această funcție nu a stat mult, 
doar 5 luni, pentru ca, în martie, PNL să anunțe 

numirea Lucianei Antoci în funcția de prefect al 
județului Iași. Practic, anul 2024 a fost unul fulmi-
nant pentru fostul inspector școlar general. Iar în 
acest caz, ne întrebăm: care a fost prețul?  

Potrivit declarației de avere publicate în anul 
2024, pentru anul fiscal 2023, Luciana Antoci a 
declarat că a împrumutat organizația politică din 
care face parte, adică PNL Iași, cu nu mai puțin 
de 40.000 de euro, adică 198.000 de lei. Acesta să 
fie prețul pentru postul de prefect al județului? 
Câți ani a pus „la saltea” economii Luciana Antoci 
pentru a-și ajuta organizația politică? Atunci, ne 
întrebăm de unde a avut fostul inspector școlar 
general banii? Potrivit declarației de avere, Lu-
ciana Antoci a menționat că, din funcția de in-
spector școlar general, primea un salariu de 
105.892 de lei pe an, adică 8.824 de lei pe lună, la 
care se adaugă indemnizația în valoare de 581 de 
lei pe lună, adică 6.972 de lei pe an ca membru în 
Consiliul de Administrație din cadrul Agenției Ju-
dețene pentru Ocuparea Forței de Muncă Iași 
(AJOFM). Deci, din veniturile lunare în sumă totală 
de 9.405 lei, Luciana Antoci a reușit să strângă nu 
mai puțin de 198.000 de lei pe care să îi împrumute 
Partidului Național Liberal.  

Reporterii BZI au încercat să ia legătura cu Lu-

ciana Antoci pentru a o întreba care este motivul 
pentru care a împrumutat Partidul Liberal cu 
40.000 de euro și dacă acesta este prețul pe care 
a trebuit să îl plătească pentru a primi funcția de 
prefect al județului Iași, însă aceasta a transmis 
că va reveni cu un apel.  

„Nu pot vorbi acum, suntem în reorganizare 
(n.r. – la Prefectură). Avem foarte multă treabă 
aici. V-am spus că am să revin eu la dumneavoas-
tră. Mulțumesc”, a spus Luciana Antoci, prefectul 
județului Iași.  

Reporterii BZI au insistat să ia legătura cu Lu-
ciana Antoci. Aceștia i-au transmis un mesaj prin 
care au întrebat-o dacă cei 40.000 de euro împru-
mutați către PNL sunt, de fapt, prețul pe care a 
trebuit să îl plătească pentru funcția de prefect.  

Luciana Antoci, a revenit cu un răspuns. 
Aceasta a transmis faptul că suma împrumutată 
nu reprezintă prețul pentru ocuparea funcției de 
prefect însă nu a precizat de ce a împrumutat par-
tidul și dacă banii i-au fost returnați.   

Menționăm că soțul Lucianei Antoci, Romulus 
Antoci, a înregistrat, în anul 2023, de la Direcția 
Sanitar Veterinară și pentru Siguranța Alimentelor 
Iași, venituri de 83.802 lei pe an, adică 6.983 de lei 
pe lună. Astfel, veniturile lunare, potrivit declara-
ției de avere a familiei Antoci, sunt în sumă de 
16.388 de lei.  

Ce avere are noul prefect  
al județului Iași, Luciana Antoci 
 Potrivit informațiilor prezente în declarația de 

avere publicată în anul 2024, Luciana Antoci și-a 
achiziționat, împreună cu soțul, un apartament în 
Iași, în anul 2011, an în care a contractat și un cre-
dit la Banca Comercială Română, în valoare de 
51.000 de euro, care va fi scadent în anul 2031. 
Aceasta mai deține și un autoturism Volkswagen 
Passat, fabricat în anul 2013, și un depozit bancar 
la Banca Transilvania, deschis în anul 2021, cu un 
sold de 8.251 de euro. Luciana Antoci nu deține, 
potrivit declarației de avere, terenuri, bijuterii sau 
obiecte de artă și de cult.  

În ceea ce privește declarația de interese, Lu-
ciana Antoci a menționat că este membru în Bi-
roul Politic Județean PNL, Filiala Iași, membru în 
Organizația Femeilor Liberale la nivel național și 
membru al Asociației Profesorilor Liberali Libere-
dis.  

Astfel, ținând cont de faptul că aceasta înre-
gistrează venituri modeste raportate la împrumu-
tul 198.000 de lei pe care l-a făcut către PNL, 
întrebarea de pe buzele tuturor este: a plătit Lu-
ciana Antoci postul de prefect al județului Iași?  

Alexandra MAISNER
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Bombă! A plătit 40.000 de euro Luciana Antoci 
pentru postul de prefect? Acesta este documentul 
care aruncă în aer lumea politică din Iași
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Petrica Radu este din Iași și are o 
meserie total neașteptată pentru o 
femeie. Totuși, pentru ea este locul 
unde se simte cel mai bine 

 
Petrica Radu lucrează în atelierele de la de-

poul CTP Iași de la Gară, ca sudor. Totuși, cariera 
ei a început cu trei decenii în urmă, când a fost 
angajată la Șantierul Naval din Galați. Timp de zeci 
de ani a construit nave, iar acum se ocupă de pie-
sele pentru tramvaie. 

Petrica Radu este singura  
femeie din Iași cu această meserie 
Petrica Radu are 57 de ani și este la origini din 

Galați, însă viața a avut alte planuri pentru ea. A 
devenit sudor fără să cunoască prea multe despre 
această meserie, însă, când privește înapoi, nu re-
gretă nimic. Companiile caută muncitori pentru 
meseriile pe cale de dispariție. 

„Eu, de origine, sunt din Galați, din satul Roș-
cani, comuna Băneasa. Acolo am crescut. După 
care am plecat la Galați să fac școala profesio-
nală, unde am fost într-o clasă de fete unde ne 
învățau să sudăm. Nu știam unde merg exact, așa 
erau vremurile pe atunci. Acolo am prins locul. To-
tuși, mi-a plăcut enorm această meserie, încă de 
la început. În 1986, am terminat școala și m-au an-
gajat direct la Șantierul Naval Galați. M-au repar-
tizat într-o echipă și am intrat direct la producție”, 
povestește Petrica Radu. 

Deși era un mediu dificil, Petrica nu s-a plâns 
niciodată, dimpotrivă, și-a făcut meseria cu plă-
cere. Ea a lucrat 33 de ani la Șantierul Naval Galați, 
unde a lucrat la zeci de nave. 

„Era foarte dificil acolo, mai ales pentru o fe-
meie, dar asta m-a ambiționat și am vrut să îmi 
fac treaba cât mai bine. Lucram în condiții grele. 
Țin minte că aveam niște aparate de sudură mari, 
industriale, foarte performante. Mergeam târâș 
pe sub nave, cu lampa, ca să pot suda partea in-
ferioară. După, cum am început să capăt expe-
riență, am avansat. Știam ce am de făcut, în orice 
situație. Cred că am construit zeci de nave cu co-
legii mei, nici nu mai știu exact. Am prins perioada 
când lucram și sâmbăta, și duminica, iar în schimb 
ne dădeau o zi liberă în timpul săptămânii, prin ro-
tație. Aveam salariu, la început, 1.900 de lei, nu era 
foarte mult atunci, însă, cu anii, salariul a început 
să îmi crească. Trebuia să înveți meseria, să per-
formezi”, își amintește femeia. 

S-a mutat în Iași, în 2019 
După 33 de ani la Șantierul Naval Galați, fe-

meia a demisionat din cauza unor probleme per-
sonale și a vrut să își reînceapă viața în alt loc. 
Astfel, după o discuție cu fiica ei, s-a mutat la Iași. 

„În anul 2019 am avut o problemă în familie. 
Am trecut printr-o despărțire și am simțit nevoia 
să încep de la zero totul. Fiica mea era deja în Iași, 
deoarece a făcut facultatea aici și lucrează în do-
meniul IT. Am discutat cu ea și mi-a spus să mă 
mut aici. A fost dificil la început, însă acum m-am 
obișnuit, mă pot considera ieșeancă. Mai am un 
fiu, care este inginer și lucrează tot la Șantierul 
Naval Galați”, a mai adăugat femeia. 

Nu a putut sta departe de meserie 
După ce s-a mutat în Iași, Petrica Radu nu a 

putut sta deoparte de meseria de sudor. Printr-o 
întâmplare, a ajuns să își depună un CV la CTP Iași, 
a dat probe, iar în câteva zile a fost acceptată. 
Acum se ocupă de întreținerea pieselor pentru 
tramvaie. 

„Când m-am mutat, stăteam la balcon, în blo-
cul unde locuia fiica mea, și am văzut deodată o 
flamă de la sudură. Venea dinspre depoul de 
tramvaie, dar eu nu știam ce este acolo. Mi-am în-
trebat fiica ce întreprindere are sediul aici și mi-
a spus despre ce este vorba. Imediat i-am spus 
să îmi trimit CV-ul la CTP, deoarece vreau să mă 
angajez ca sudor, doar că nu am primit niciun răs-
puns după 3-4 zile. M-am ambiționat și am mers 
direct cu CV-ul în mână la sediu. S-au uitat peste 
el și m-au chemat a doua zi la probe, iar imediat 
am primit postul”, a precizat Petrica Radu. 

Colegii din atelier nu se așteptau ca o femeie 
să lucreze ca sudor, însă, cu timpul, s-au obișnuit. 

„La început, colegii se uitau puțin ciudat la 
mine, deoarece nu mai văzuseră o femeie care să 
lucreze în acest domeniu, dar eu nu am dat im-
portanță la acest lucru, aveam problemele mele 
personale. După ce a trecut timpul și au văzut că 
îmi cunosc meseria, și-au schimbat imediat pă-
rerea despre mine. Acum mă înțeleg foarte bine 
cu toată lumea, nu am probleme. Desigur, este di-
ferit de ce făceam la Galați, este mai simplu, dar 
tot îmi dau tot interesul să fac o treabă bună”, 
transmite angajata de la CTP Iași. 

Nu ar renunța niciodată 
Deși femeia a ieșit deja la pensie, ea nu poate 

sta departe de ceea ce a făcut toată viața. Astfel, 
vrea să continue cu această meserie, cât timp va 
mai putea. 

„Nu am vrut niciodată să renunț sau să fac al-
tceva, asta este o pasiune pentru mine, este me-
seria pe care o iubesc. Anul trecut, am primit 
decizia de pensionare la Galați. Când am auzit, nici 
nu voiam să merg, îmi era frică că nu voi mai 
putea lucra. Vreau să continui să fac această me-
serie cât o să mai pot, nu vreau să mă retrag la 
pensie”, a încheiat Petrica Radu. 

Petrica Radu practică o meserie total neaș-
teptată pentru o femeie, la CTP Iași, însă, pentru 
ea, este marea sa pasiune. 

Petronel ȘTEFAN

Petrica Radu este singura femeie din Iași care are 
această meserie! Bărbații rămân blocați când văd 
ce poate face: „Se uitau ciudat la mine, nu mai 
văzuseră o femeie care să lucreze în domeniu”
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Unul dintre cele mai celebre tablouri ale picto-
rului Nicolae Grigorescu, „Car cu boi”, a intrat într-un 
proces de restaurare, care promite să aducă în prim-
plan o lucrare deosebită de care se vor putea bucura 
toți iubitorii de artă. Pictura, datând din 1899, face 
parte din patrimoniul Palatului Culturii din Iași și este 
considerată una dintre cele mai importante lucrări 
din colecția muzeului.  

Cei doi soți din Iași au lucrat împreună 
la procesul de restaurare a tabloului 
„Car cu boi” al lui Nicolae Grigorescu 
Restaurarea „Car cu boi” de Nicolae Grigorescu 

este un proces complex ce necesită multă răbdare 
și respect față de tehnica originală. Remus și Lore-
dana Popa, restauratori, susțin că lucrările de con-
solidare și reparare au fost dificile din cauza 
dimensiunilor mari și a modificărilor făcute de artist. 
Pânza subțire și greutatea pastei de culoare au dus 
la deteriorarea acesteia, iar restaurarea implică în-
depărtarea adezivilor vechi și completarea lacune-
lor. Procesul de restaurare a început inițial în anul 
2019, de către regretatul restaurator Daniela Sălăjan 
și, în anul 2022, de către soții Remus și Loredana 
Popa. 

„Trebuie multă răbdare. Într-adevăr, este foarte 
dificil. Trebuie să respecți tehnica de autor, iar ca 
artist trebuie să te golești de sine și să faci în așa fel 
încât să recuperezi cam tot, tot ce s-a păstrat până 
acum. Nu venim cu nicio picătură de culoare în plus. 
Unde este o lacună, doar acolo completăm. Ca di-
mensiune și ca tehnică, a fost mult mai dificil față 
de alte lucrări. Este o lucrare pe care Grigorescu a 
schimbat-o în timp, să zic așa, a intervenit. Într-o la-
cună, se observă pasta foarte groasă de culoare. 
Deci, probabil prima imagine inițială pe care a reali-
zat-o nu a fost pe placul artistului și a intervenit 
foarte mult. Este o lucrare foarte grea, cu o pastă 
alb de plumb. Pânza originală e cam 20 de fire de bă-
tătură pe 20 de fire de urzeală. Este o pânză foarte 
subțire și, în timp, din cauza greutății pastei de cu-
loare sau dimensiunilor, au apărut diverse probleme, 
cum ar fi desprinderea de pe margini, s-a lăsat lu-
crarea. Lucrăm la ea din 2022. Am făcut o pauză 
pentru a lucra la Expoziția de Artă Europeană și apoi 
am continuat. Lucrarea a fost începută inițial în 2019, 
în ianuarie, de colega Daniela Sălăjan, care, din pă-
cate, a decedat. A reușit să facă o consolidare a 
stratului pictural colega. A fost întinsă cu fața în jos 
lucrarea pe planșetă. S-a eliminat pânza de pe 
spate; avea o pânză dublată și suportul a fost inițial 
dublat. Dublarea respectivă și restaurarea ante-
rioară sunt făcute înainte de 1966, pentru că atunci 
a intrat lucrarea în patrimoniul muzeului nostru. Ea 
a venit de la București, împreună cu alte 100 de lu-
crări. După îndepărtarea pânzei respective, a trebui 
îndepărtat și adezivul cu care a fost lipită acea 
pânză. Mai apoi, îndepărtarea cleielor, a peticelor. 
Toate lacunele au trebuit consolidate cu pânză to-

cată, cu adeziv special. O lucrare în medie, ca difi-
cultate, ia cam 6 luni, o lucrare normală de un metru 
și ceva. Această lucrare are 281 x 151 cm. Este cea 
mai mare lucrare pe care am restaurat-o și una din-
tre cele mai frumoase”, a declarat Remus Popa, res-
taurator.  

Loredana Popa:  
„Intervenim cu materiale  
compatibile cu materialul original” 
Restaurarea unei opere de artă presupune o res-

ponsabilitate continuă, iar Loredana Popa, soția lui 
Remus Popa, subliniază importanța respectării teh-
nicii originale și utilizării materialelor compatibile cu 
cele originale. În procesul de restaurare a lucrării 
„Car cu boi” a celebrului pictor Nicolae Grigorescu, 
suportul original a fost dublat din cauza degradării 
avansate, iar intervențiile sunt realizate cu mare 
precauție pentru a păstra integritatea operei. Fie-
care pas este susținut de analize chimice și fizice 
pentru a asigura durabilitatea restaurării și a păstra 
intactă valoarea artistică a picturii. 

„Întotdeauna, pentru un restaurator, este o res-
ponsabilitate permanentă, indiferent de ce operă îţi 
vine în lucru în laborator la tine. Te gândeşti cine a 
creat-o, cât a durat în timp, ce vechime are. Îţi faci 
o metodologie de lucru, să respecţi tehnica şi vechi-
mea. Să readuci în evidenţă ce s-a păstrat original, 
intervenind atât cât trebuie pentru a păstra pe mai 
departe. Intervenim cu materiale compatibile cu ma-
terialul original. Un restaurator cu pregătire în do-
meniu nu trebuie să depăşească, nu punem de la noi. 
E o pregătire permanentă, trebuie să fim în legătură 
cu colegii care fac analize de chimie, fizică, biologie. 
În urma analizelor, îţi elucidează necunoscuta. Ce 
material a pus în operă autorul, cum a intervenit şi 
dus la capăt, astfel încât rezultatul să fie de durată. 
Noi, acum, suntem răspunzători de a lăsa pe mai de-
parte şi a vedea şi alţii ceea ce au creat pictorii din 
alte secole. Acum lucrăm la «Car cu boi» al pictorului 
Nicolae Grigorescu, anul 1899. Este tehnică în ulei, 
pe un grund de preparaţie şi un suport de pânză. Aici 
avem pictura originală, suntem la operaţia de înde-
părtare a murdăriei aderente, acumulate în timp. Î-

nainte de această etapă, el a fost dublat, pentru că 
era într-o stare de degradare destul de avansată. Su-
portul original nu mai era destul de rezistent. S-a du-
blat pe o pânză nouă. Între pânza nouă și cea 
originală s-a folosit și o pânză interlif, şi un film spe-
cial pentru restaurare, pentru consolidarea supor-
tului. Suportul îţi dă rezistența necesară. Poți ridica 
la vertical tabloul și a lucra pe sub stratul pictural. 
Astfel, până nu rezolvi suportul, nu poţi să treci la 
stratul pictural mai departe”, a spus Loredana Popa, 
restaurator.  

Andrei Apreotesei: „Lucrarea  
se află în colecția Palatului Culturii  
de undeva de la mijlocul anilor `60” 
Andrei Apreotesei, managerul interimar al Com-

plexului Muzeului Național „Moldova” Iași, subliniază 
importanța restaurării tabloului „Car cu boi” al lui Ni-
colae Grigorescu și impactul acestei lucrări asupra 
expoziției „Galeria de Artă Românească”, care va fi 
deschisă publicului începând cu 10 mai 2025.  

„Suntem în plin proces de restaurare cu cea mai 
monumentală, dacă putem spune, și cunoscută to-
todată lucrare a maestrului Nicolae Grigorescu. Vor-
bim de cea mai mare lucrare ca dimensiuni, «Car cu 
boi». O lucrare impresionantă, ce se află în colecția 
Palatului Culturii de undeva de la mijlocul anilor `60. 
Nu a fost niciodată restaurată de când e la noi. Ea 
făcea parte din expoziția permanentă până la intra-
rea Palatului în restaurare. Putem spune că, de apro-
ximativ două decenii, nu a mai fost prezentată 
publicului. Va fi probabil piesa centrală din expoziția 
permanentă «Galeria de Artă Românească», pe care 
o pregătim pentru ochii vizitatorilor începând cu 
data de 10 mai.  

Așadar, cea mai mare lucrare, ca și dimensiuni, 
a maestrului Nicolae Grigorescu, 1899, se află în plin 
proces de restaurare. Cred că este absolut normal 
ca orice astfel de lucrare pe care o avem să o scoa-
tem și să o punem în condiții de siguranță, în condiții 
normale de microclimat publicului. La ora actuală, 
aproximativ 12 lucrări se află în plin proces de res-
taurare aici. Vorbim de peste 100 de lucrări ce vor fi 
prezentate publicului începând cu 10 mai. Nu vorbim 
doar de tablouri. Vorbim și de cele 5 săli care vor 
găzdui cele peste 100 de lucrări. Sunt lucrări com-
plexe, dar necesare. Fiecare lucru vine la timpul său 
și cu duhul său. Reușim să scoatem acest tablou da-
torită colegilor de la restaurare, dar și colegilor de la 
Muzeul de Artă, care sunt direct implicați și pasionați 
spre a-l prezenta publicului, și asta e cel mai impor-
tant”, a declarat Andrei Apreotesei, manager interi-
mar la  Complexul Muzeal Național „Moldova” Iași.  

Cei doi soți din Iași au reușit să readucă la viață 
celebra pictură „Car cu boi”, care va fi expusă publi-
cului începând cu data de 10 mai 2025.  

Cătălina DRĂNICERU

Doi soți din Iași au pus mâinile pe celebrul tablou 
„Car cu boi” al lui Nicolae Grigorescu. Iată unde va 
ajunge pictura de sute de mii de euro
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Ana Stoica este o pictoriță din Iași, în vârstă de 
27 de ani, care își dorește să devină, în viitor, profe-
soară de desen. Ea a terminat studiile de licență și 
masterat la Universitatea Națională de Arte „George 
Enescu” din Iași, este membră a Uniunii Artiștilor 
Plastici din România – Filiala Iași și a studiat, prin in-
termediul a două burse de studiu Erasmus, în Veneția 
și Verona. Una dintre cele mai impresionante colecții 
ale ei este cea în care sunt reprezentate, în mod au-
tentic, cele 12 zodii.  

Pictorița din Iași, Ana Stoica,  
a dezvoltat pasiunea 
pentru desen încă de mic copil  
Ana Stoica este o ieșeancă în vârstă de 27 de ani 

care este pasionată de pictură și își dorește pe viitor 
să devină profesoară de desen și să își expună din ce 
în ce mai mult tablourile pe care le realizează. 
Această pasiune s-a instalat când ieșeanca era la 
grădiniță, dar a evoluat și s-a intensificat în perioada 
liceului, aceasta terminând Colegiul Național Peda-
gogic „Vasile Lupu” din Iași. „Pasiunea aceasta a por-
nit de la grădiniță, când am vrut și eu să fiu văzută și 
apreciată pentru ceea ce fac. Era o activitate atunci, 
în care educatoarea ne-a dat să reproducem o rață. 
Ne-a dat o poză de referință, iar eu am făcut ce am 
știut, dar, la sfârșitul activității, a lăudat una dintre 
colege. Noi, ca și copii, vedeam lucrarea colegei că 
era foarte bine reprodusă și mi-am dorit și eu să învăț 
să reproduc. De atunci, am început și eu să fiu remar-
cată. Și în școală, și în liceu, toți profesorii știau că 
desenez foarte bine. Nu îmi plăcea să pictez deloc 
până în liceu, când au început fetele să vină să mă 
roage să le fac tema la desen, care era pictură, în 
schimbul unor ciocolate sau bani, ca și cum am avut 
o afacere în liceu. Am început să practic foarte mult 
pictura prin faptul că aveam cerințe de la colegi. Așa 
am început să am o pasiune pentru pictură, se simțea 
diferit, simțeam că mă conectez altfel cu materialele, 
mă murdăream cu acrilicele”, a povestit Ana Stoica.  
După ce a finalizat liceul, aceasta a luat o pauză de 
un an, în care s-a gândit mai bine la ceea ce își do-
rește să facă. Este membră stagiară a Uniunii Artiș-
tilor Plastici din România (UAPR) – Filiala Iași, din anul 
2023.  „Am învățat la Colegiul Pedagogic «Vasile 
Lupu» din Iași și, după liceu, am luat un an pauză. 
Asta pentru că mi-am dorit să am o carieră artistică, 
să merg la Facultatea de Arte, dar nu am fost deloc 
încurajată și am încercat să fac altceva, să dau la In-
formatică, dar nu aveam atât de multe tangențe și 
normal că nu am intrat. Am ales să fac ceea ce îmi 
doream, să ignor vocile care îmi spuneau că nu o să 
fac bani din asta și o să fie un timp pierdut, așa că am 
aplicat la Facultatea de Arte. M-am dezvoltat așa cum 
nu am crezut că o să pot să mă dezvolt vreodată; nu 
doar artistic, ci și personal”, a adăugat aceasta. 

Una dintre cele mai impresionante 
colecții: „Cele 12 arhetipuri zodiacale 
prin perspectiva vărsătorului” 
Una dintre cele mai impresionante colecții reali-

zate de ieșeanca Ana Stoica a fost chiar lucrarea 

acesteia de disertație, care s-a intitulat „Cele 12 ar-
hetipuri zodiacale prin perspectiva vărsătorului”. Pe 
lângă pictură, Ana este pasionată și de astrologie, iar 
astfel s-a gândit să reprezinte într-un mod autentic 
cele 12 zodii.  

„Lucrarea mea de disertație s-a numit «Cele 12 
arhetipuri zodiacale prin perspectiva vărsătorului». 
Zodia mea este Vărsător și am căutat să explorez zo-
diile. Mi-am găsit și pasiunea pentru astrologie la un 
moment dat, așa că mi-am dorit să îmbin pasiunea cu 
arta. Am vrut să explorez cum ar arăta zodiile trans-
puse în lucrare prin anumite tehnici care să repre-
zinte acele zodii. Spre exemplu, la Vărsător am făcut 
un performance; am întins foaie pe podea, am călcat 
cu piciorul în acrilic și am dansat pe hârtie în mai 
multe culori. Vărsătorul este o zodie umanitară, care 
adună oameni care caută să fie unici, să fie indivi-
duali, așa că tehnica pe care am folosit-o a reprezen-
tat personalități diferite, oameni diferiți, care și-au 
dansat propriul dans, și am realizat o lucrare. La ce-
lelalte zodii, am ales să le văd prin filtrul de Vărsător, 
care este prezentat, în mod normal, prin albastru și, 
astfel, în fiecare dintre celelalte tablouri cu zodii am 
integrat culoarea albastru ca să se vadă că este urma 
Vărsătorului în acea lucrare”, a mai povestit pictorița 
ieșeană.  

Pictorița din Iași a studiat  
Arta Vizuală în Veneția și Verona 
Ana Stoica a terminat studiile de licență și mas-

terat la Universitatea Națională de Arte „George 
Enescu” din Iași. În anii 2021 și 2023, prin intermediul 
a două burse de studiu Erasmus, aceasta a explorat 
pictura în Veneția în timpul licenței și, în Verona, în 
timpul masterului. Ieșeanca a explicat cum ambele 
experiențe i-au influențat viziunea artistică. La finalul 
experienței de la Veneția, aceasta și-a expus lucrările 
la Institutul Cultural Român din Veneția.  

„Am studiat și în Veneția, și în Verona cu burse 
Erasmus. La licență am fost în Veneția și am studiat 
la Academia di Belle Arti; am fost pentru un semestru. 
Experiența am încheiat-o și cu o expoziție la Institutul 
Cultural Român din Veneția. Am prins Veneția în tim-
pul pandemiei, deci nu era așa aglomerat cum este în 
ziua de astăzi. Experiența pe care am trăit-o a avut o 
influență destul de mare în arta mea. Multe dintre cur-
suri au ajuns să fie online, dar am fost și fizic. Este di-
ferit față de ceea ce se face la noi. În Veneția se 
punea mai mult accent pe pictură figurativă, pe rea-
lism. La noi se pune mai mult accent pe artă concep-
tuală, pe artă abstractă. Orașul, în sine, pare că te 
conectează altfel cu arta. Acolo am simțit că pot să 
creez niște lucrări fără să am neapărat cunoștințe 
despre cum să redau anumite texturi sau sentimente 
prin culori”, a spus Ana Stoica.  

La Verona, față de Veneția, studiul Artei Vizuale 
s-a axat mai mult pe conceptul de a învăța să predai 
altor persoane. Ana a avut ocazia să observe mai 
mulți artiști vizuali din Italia, care au povestit, în ca-
drul cursurilor, despre evoluția propriilor cariere.  

„În Verona, am fost la sfârșitul studiilor de master, 
am fost în ultimul semestru. Verona este foarte dife-
rită de Veneția, cel puțin la master. La master, față de 

licență, au pus accentul pe a deveni profesor, a găsi 
cum să explici copiilor, spre exemplu, cum să faci 
artă. Acolo, față de la noi, au pus foarte mult accentul 
pe ideea de a explora o diversitate de artiști. L-am 
avut și pe Adrian Ghenie, pe care l-am studiat. Adu-
ceau foarte mulți artiști din Italia, care își spuneau ex-
periența lor și puteam să auzim ce cred ei despre artă 
și cum și-au făcut o carieră. Puteai să explorezi arta 
prin stilul propriu, nu trebuia să te axezi pe realism 
sau altceva, cum era în Veneția. La master am fost pe 
specializarea Pictură. În Veneția am fost în 2021, iar 
în Verona, în 2023, din martie până în iulie”, a mai spus 
ieșeanca.  

Un viitor în cariera  
didactică pentru pictorița ieșeană 
Ana Stoica a studiat la Colegiul Național Pedago-

gic „Vasile Lupu” din Iași și nu s-a gândit încă din pe-
rioada liceului să devină profesoară de desen. Acest 
gând a venit câțiva ani mai târziu, când Ana a realizat 
ce presupune cu adevărat meseria de cadru didactic 
și, dacă până acum considera că este o meserie pe 
care oricine o poate face, acum nu mai gândește la 
fel. „Pentru că am fost la Liceul Pedagogic, am avut 
experiența de a fi învățătoare și educatoare, pentru 
că am făcut practică. Am avut această experiență de 
a-i învăța pe ceilalți și a fost un lucru atât de comun 
pentru mine, încât ideea de a fi profesor era ceva 
comun; cumva, oricine putea să fie profesor. Cres-
când, am aflat, bineînțeles, că nu oricine poate fi pro-
fesor. Ai nevoie de anumite calități, să cunoști foarte 
bine toate bazele. Nu am luat în considerare, în timpul 
facultății, să fiu profesor, tocmai din această credință 
a mea că este așa normal, și mie îmi place să merg 
mai sus, să urc diferite nivele. Acum am realizat că, 
să fii profesor, nu este ceva chiar atât de normal și 
acum chiar îmi doresc să devin profesor și mă pregă-
tesc pentru titularizare. Trebuie să mă pregătesc și 
în domeniul artistic, cât și pedagogic. Pe lângă să 
devin profesor, vreau să evoluez și în cariera artistică, 
să expun mai mult. O să am, în decembrie, o expoziție 
personală la Iași”, a mai povestit Ana Stoica, în vârstă 
de 27 de ani.  

Iulian Haragă este un alt pictor din Iași, care a 
realizat interiorul multor biserici din județul Iași.  

Ana Stoica este pictorița ieșeană în vârstă de 27 
de ani care a reprezentat cele 12 semne zodiacale 
într-un mod autentic, această serie reprezentând și 
lucrarea ei de disertație.  

Paula IANUȘ

Ana Stoica este pictorița din Iași care a reprezentat 
cele 12 semne ale zodiacului într-un mod cu totul 
autentic: „Am studiat în Veneția și Verona”
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LOC DE MUNCĂ 

Fermador SRL angajează electrician 

întreținere în cadrul Abatorului de păsari 

din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 

multe detalii, va rugăm sa ne contactați la 

numărul de telefon: 0232.222.111.
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant HVAC 
Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul de 

proiectare si ofertare instalatii HVAC 
(termice, climatizare, ventilatie, eva-
cuarea fumului și a gazelor fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms Of-

fice, cunostiintele de MagiCad constituie 
un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, aten-
tie la detalii, disponibilitate pentru pro-
gram prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 

Oferirea de asistenta tehnica si su-
port in faza de executie 

Realizarea de memorii tehnice, bre-
viare de calcul, scheme functionale, etc. 

Intocmirea listelor de cantitati, caie-
telor de sarcini, documentatiilor de avize, 
dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in con-
formitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna  
(in cazul deplasarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele necesare 

ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SUDORI, 

LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-mail la 
adresa: office@das.ro sau se pot depune 

la sediul societatii din Iasi, str.Aurel 
Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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 LICITAȚII 

CONCESIONARE IMOBIL IN 
SUPRAFATA DE 112,53 MP 
APARȚINÂND  DOMENIULUI 
PUBLIC AL COMUNEI 
MIROSLAVA.1. INFORMAŢII 
GENERALE PRIVIND 
CONCEDENTUL: denumire: 
UAT COMUNA MIROSLAVA, 
cod fiscal : 4540461, adresa : 
SAT MIROSLAVA  STR. 
CONSTANTIN LANGA NR. 93, 
COMUNA MIROSLAVA , COD 
707305, JUD. IAŞI, E-mail: 
secretariat@primariamiroslava
.ro. 2. INFORMAŢII GENERALE 
PRIVIND obiectul concesiunii: 
imobil în suprafață de 112,53 
mp, NC64442-C19, CF 64442-
C19 aparținând domeniului 
public al UAT Comuna 
Miroslava situat în incinta 
Liceului Tehnologic Agricol 
Olga Sturdza , str. Mihail 
Kogalniceanu nr. 38, sat 
Miroslava,comuna 
Miroslava,județul Iași pentru 
desfășurarea de activități  
specifice implementării de 
acțiuni/proiecte conform 
Politicilor Agricole comune ale 
U.E., LEADER și PNDR pentru 
dezvoltarea micro- regiunii 
conform nevoilor și priorităților 
acestora. Redevența : este de 
minim : 1.140 lei/an pentru 
întreaga suprafață.3. 
INFORMAŢII PRIVIND 
DOCUMENTAŢIA DE 
ATRIBUIRE: Modalitatea prin 
care persoanele interesate pot 
intra în posesia unui exemplar 
al documentaţiei de atribuire: 
persoanele interesate pot 
înainta o solicitare pe suport 
hârtie pentru obţinerea unui 
exemplar al documentaţiei de 
atribuire; Denumirea şi adresa 
compartimentului de la care se 
poate obţine un exemplar al 
documentaţiei de atribuire: 
birou achiziţii publice din 
cadrul Primăriei comunei 
Miroslava, judeţul Iaşi.4. 
Costul şi condiţiile de plată 
pentru obţinerea unui 
exemplar al documentației de 
atribuire : costul documentaţiei 
este de 50 lei şi se poate 
achita odata cu solicitarea 
efectuată în acest sens; 5.Data 
limită pentru solicitare 
clarificări: 21.03.2025, orele 
13.30. Data limită solicitare 
prin cerere scrisă 
documentație de atribuire: 
21.03.2025, orele 13.30. 
6.INFORMAŢII PRIVIND 
OFERTELE:Data limită pentru 
depunerea ofertelor: 
28.03.2025, orele 12.00; 
Adresa la care trebuie depusă 
oferta: Primăria comunei 
Miroslava, sat Miroslava, 
comuna Miroslava, judeţul Iasi, 
cod postal 707305; Numărul 
de exemplare în care trebuie 

depusă fiecare ofertă: un 
exemplar în două plicuri 
sigilate unul exterior şi unul 
interior. 7. DATA ŞI LOCUL 
UNDE SE VA DESFĂŞURA 
ŞEDINŢA PUBLICĂ DE 
DESCHIDERE A OFERTELOR: 
31.03.2025, ORELE  11.00 la 
sediul Primăriei com. 
Miroslava, judeţul Iaşi 8. 
DENUMIREA, ADRESA, 
NUMĂRUL DE TELEFON, 
TELEFAX, ŞI ADRESA DE E-
MAIL A INSTANŢEI 
COMPETENTE ÎN 
SOLUŢIONAREA LITIGIILOR 
APĂRUTE ŞI TERMENELE 
PENTRU SESIZAREA 
INSTANŢEI: Tribunalul 
Judeţean Iaşi , Secţia 
contencios administrativ, Str. 
Elena Doamna nr. 1A, jud. Iasi, 
cod 700398, tel. 0232/213332; 
fax.0232/ 219899; e-mail : tr-
iasi-reg@just.ro. 9. DATA 
TRANSMITERII ANUNŢULUI 
DE LICITAŢIE CĂTRE 
INSTITUŢIILE ABILITATE, ÎN 
VEDEREA PUBLICĂRII: 
07.03.2025. 

 

CONVOCĂRI 

 În temeiul Legii nr.1/2005 
privind organizarea și 
funcționarea Cooperativei de 
Consum şi ale Actului 
constitutiv propriu, se convocă 
ADUNAREA GENERALĂ 
ORDINARĂ a membrilor 
cooperatori ai S.C.C. de gr.1- 
CONSUMCOOP RUGINOASA 
pentru data de 29.03.2025, ora 
10.00, la sediul social din com 
Ruginoasa jud.Iași, având 
următoarea ORDINE DE ZI: 1. 
Prezentarea, discutarea şi 
supunerea spre aprobare a 
Raportului Presedintelui –adm 
Unic, 2. Prezentarea, 
discutarea şi supunerea spre 
aprobare a Raportului Comisiei 
de Cenzori; 3. Dezbaterea și 
supunerea spre aprobare a 
situaţiilor financiare anuale şi 
stabilirea modului de 
repartizare a profitului şi 
valoarea dividendelor ; 4. 
Analiza execuţiei Contractului 
de administrare și descărcarea 
de gestiune a administratorului 
unic pentru activitatea 
desfășurată în anul 2024; 5.      
Adoptarea  Bugetului de 
venituri și cheltuieli și a 
Programului de activitate 
pentru anul 2025; 6. Revocarea 
din funcție a președintelui ca 
urmare a expirării mandatului; 
7. Alegerea Președintelui, 
pentru un nou mandat de 4 
ani.8. Desemnarea persoanei 
mandatate să semneze 
Constractul de administrare în 
numele Adunării Generale; 9. 
Stabilirea clauzelor 
Contractului de administrare și 

a criteriilor de performanță 
pentru administrator pentru 
anul 2025; 10. Aprobarea 
retragerii/primirii unor membrii 
cooperatori ca urmare a 
solicitării acestora și 
redistribuirea părților sociale 
către membrii cooperatori; 11. 
Constatarea incetarii calitatii 
de membru cooperator ca 
urmare a decesului si 
redistribuirea partilor sociale 
catre membrii cooperatori. 12. 
Stabilirea indemnizației 
cenzorilor pentru exercițiul 
financiar aferent anului 2025; 
13. Alegerea delegaţilor care 
să participe la Adunarea 
generala ordinară și 
extraordinară a S.C.C.gr.2. –
FEDERALCOOP Iași şi a UJCC 
Iași;14. Mandatarea unei 
persoane fizice care să 
îndeplinească demersurile 
legale la ORC Iași; 15. Diverse; 
În condițiile în care nu se 
întruneşte cvorumul de 
ședință, conform art.36 din 
Legea 1/2005, Adunarea 
Generală ordinară se 
reconvocă pentru data de 
29.03.2025, ora 10.30 la 
aceeasi locație.  

În temeiul Legii nr.1/2005 
privind organizarea și 
funcționarea Cooperativei de 
Consum şi ale Actului 
constitutiv propriu, Consiliul de 
Administrație al S.C.C. de gr.1- 
CONSUMCOOP MIRCESTI 
convoacă ADUNAREA 
GENERALĂ ORDINARĂ a 
membrilor cooperatori, pentru 
data de 27.03.2025, ora 11.00, 
la sediul social din com 
Mircesti  jud.Iași, având 
următoarea ORDINE DE ZI: 1. 
Prezentarea, discutarea şi 
supunerea spre aprobare a 
Raportului Consiliului de 
Administraţie; 2. Prezentarea, 
discutarea şi supunerea spre 
aprobare a Raportului Comisiei 
de Cenzori; 3. Dezbaterea si 
supunerea spre aprobare a 
situaţiilor financiare anuale şi 
stabilirea modului de 
repartizare a  profitului şi 
valoarea dividendelor; 4. 
Analiza execuţiei Contractului 

de administrare și descărcarea 
de gestiune a administratorilor 
pentru activitatea desfășurată 
în anul 2024; 5. Adoptarea 
Bugetului de venituri și 
cheltuieli și a Programului de 
activitate pentru anul 2025; 6. 
Revocarea din funcție a 
membrilor Consiliului de 
Administrație ca urmare a 
expirării mandatului; 7. 
Revocarea din funcție a 
președintelui ca urmare a 
expirării mandatului; 8. 
Alegerea Președintelui, pentru 
un nou mandat de 4 ani. 9. 
Alegerea membrilor Consiliului 
de Administrație pentru un nou 
mandat de 4 ani.10. 
Desemnarea persoanei 
mandatate să semneze 
Constractul de administrare în 
numele Adunării Generale; 11. 
Stabilirea clauzelor 
Contractului de administrare și 
a criteriilor de performanță 
pentru administrator pentru 
anul 2025; 12. Aprobarea 
retragerii unor membrii 
cooperatori ca urmare a 
solicitării acestora și 
redistribuirea părților sociale 
către membrii cooperatori; 13. 
Constatarea incetarii calitatii 
de membru cooperator ca 
urmare a decesului si 
redistribuirea partilor sociale 
catre membrii cooperatori, 14. 
Stabilirea indemnizației 
membrilor Consiliului de 
Administrație și a cenzorilor 
pentru exercițiul financiar 
aferent anului 2025; 15. 
Alegerea delegaţilor care să 
participe la Adunarea generala 
ordinară și extraordinară a 
S.C.C.gr.2. –FEDERALCOOP 
Iași şi a UJCC Iași; 16. 
Mandatarea unei persoane 
fizice care să îndeplinească 
demersurile legale la ORC Iași; 
17. Diverse; În condițiile în 
care nu se întruneşte cvorumul 
de ședință, conform art.36 din 
Legea 1/2005, Adunarea 
Generală ordinară se 
reconvocă pentru data de 
27.03.2025, ora 11.30 la 
aceeasi locatie. 



Ieșenii au accesat bani 
europeni pentru 
deschiderea unor afaceri 
de succes în mediul rural. 
Aceștia primesc sumele de 
la Agenția pentru 
Finanțarea Investițiilor 
Rurale (AFIR), în funcție de 
proiectul fiecărui 
beneficiar din Iași, 
respectiv 50.000, 100.000 
sau chiar 3 milioane de 
euro. Listele cu beneficiarii 
sunt publicate pe site-ul 
AFIR, la rubrica „rapoarte 
de selecție” 

 
Vin banii pentru ieșenii care au 

depus proiecte eligibile la AFIR! Ast-
fel, tinerii investesc 50.000 de euro 
fiecare în sere moderne cu legume, 
iar ieșenii care vor să deschidă 
ferme mari au accesat câteva mi-
lioane de euro. Unul dintre proiec-
tele mari din Iași ale fermierilor din 
sectorul zootehnic este „Construire 
fermă vaci lapte și achiziție utilaje 
tehnologice” în comuna Trifești, Iași. 
Proiectul a fost depus de Codruța 
Ivona Burcuș, în măsura DR 20 - 
Componenta bovine, sesiunea din 
2023. Valoarea proiectului este de 3 
milioane de euro. Astfel, fermierul 
din Iași va demara investiția în acest 
an, imediat după semnarea contrac-
tului de finanțare cu AFIR.  

Ieșenii care  
vor să deschidă afaceri  
de succes în mediul rural 
primesc banii de la AFIR 
Fermierii din Iași investesc fon-

duri europene și în modernizarea 
fermelor. Aceștia au accesat banii 
pentru achiziția de utilaje agricole 
noi. Astfel, aceștia primesc între 
100.000 și 200.000 de euro pentru 
aceste investiții. Fermierii trebuie să 
contribuie cu o anumită sumă de 
bani, în funcție de proiect, în aface-
rile din mediul rural. Sunt și proiecte 
care au fost selectate la finanțare, 
însă nu mai este buget pentru finan-
țarea acestora, fiind eligibile, dar 
fără finanțare. Este vorba de asocia-
țiile de agricultori care au depus 

proiecte pentru dezvoltarea aces-
tora prin achiziția de utilaje sau 
echipamente. Aceștia ar trebui să 
primească peste jumătate de milion 
de euro, însă doar dacă se alocă noi 
fonduri pentru aceste proiecte. S-a 
prelungit sesiunea de depunere a 
proiectelor în Schema pentru Ener-
gie, a doua etapă, până la 31 martie 
2025. Până în prezent, ieșenii au 
depus doar două proiecte în 
„Schema de ajutor privind sprijinirea 
investițiilor în noi capacități de pro-
ducere a energiei electrice produsă 
din surse regenerabile pentru auto-
consumul întreprinderilor din cadrul 
sectorului agricol și industriei ali-
mentare”, derulată de Agenția pen-
tru Finanțarea Investițiilor Rurale 
(AFIR). 

AFIR pregătește  
sumele pentru  
tinerii fermieri din Iași  
Tinerii fermieri din Iași primesc 

fonduri europene de la Agenția pen-
tru Finanțarea Investițiilor Rurale 
(AFIR), în această lună. În primul tri-
mestru al anului 2025 sunt progra-
mate plăți către tinerii care au 
accesat fonduri europene în cadrul 
unor măsuri de finanțare derulate în 
perioada 2023-2024. Aceștia vor în-
casa un milion de euro, fonduri ne-
rambursabile, pentru modernizarea 

serelor cu legume sau pentru achi-
ziția de utilaje agricole noi. Banii vor 
fi investiți în dezvoltarea unor ferme 
legumicole în diverse zone din județ, 
dar și pentru achiziția unor utilaje 
agricole sau înființarea unor fabrici 
de procesare a legumelor și fructe-
lor. Programul Rabla pentru Trac-
toare, care se va lansa anul acesta, 
a generat deja nemulțumiri în rândul 

fermierilor. Tinerii fermieri sunt ex-
cluși din program, iar sumele sunt 
prea mici pentru achiziția unui trac-
tor performant. Ieșenii au accesat 
bani europeni pentru deschiderea 
unor afaceri de succes în mediul 
rural, după ce au depus proiecte în 
cadrul mai multor măsuri deschise 
de AFIR. 

Raluca COSTIN
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Bani pentru acești ieșeni care vor să deschidă afaceri 
de succes în mediul rural. Sumele sunt cuprinse între 
50.000 și 3 milioane de euro pentru fiecare proiect
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Iaca modul de dobândire  
a unui salariu de 10.000 de lei 
Cam așa decurge o ședință în conseleu de 

admenistrare la Apele Vetale. Se adună cei 6 
odioși, conselieri, și încep dezbaterile. De fapt, 
dezbaterile sunt aflarea ultimelor bârfe, mai o 
glumă, ce mașină și-a luat directorul x, iar la 
urmă, să semneze documentele cum au fost or-
dinele de sus. Bineînțeles că mai mult de o oră, 
două nu durează totul, și atunci, o dată pe lună. 
Totul bine și frumos, ne vedem luna viitoare, iar 
în cont au intrat 10.000 de lei. Frumos, nu? 

Domn manager de la  
farmacie poftește la angajate 
Iaca, în continuarea rubricii de azi, babele vă 

povestesc câte ceva de prin lumea asta furma-
ceutică. Este vorba despre lanțul doctor sax. 
Este un manager acolo, pe nume Florinel, care 
îmbârligă toate farmacistele. Pe unele dintre ele 
le-a și ars, pe altele nu, dar se știe prin toată 
ferma, cum s-ar spune. Acum au apărut discuții 
între ele, se acuză una pe alta și tot așa. Mare bă-
taie de cap, cum s-ar spune... 

Încă o idilă la miliție 
La final de rubrică, babele vă mai spun două, 

trei vorbe de prin miliție. De mult nu au mai scris 
nimic babele despre Bombonica, dar a cam venit 
vremea. Cică ea este, de o perioadă, foarte tristă, 
pentru că ultimul coleg cu care a avut o aventură 
i-a întors spatele. De la secțiunea a 5 era găbo-

rașul cu pricina, care, acum, are altă relație și n-
o mai vrea pe Bombonica. Oricum, sunt alți colegi 
care ar consola-o măcar o dată...

Bursa bârfelor

Un bărbat din Iași a fost trimis în judecată 
pentru furt calificat, după ce a sustras mai multe 
șampoane dintr-un magazin La Doi Pași din 
Copou. Acesta a furat, în două zile consecutive, 12 
șampoane marca Syoss, fiind prins în flagrant la 
a doua tentativă. 

A furat mai multe  
șampoane dintr-un magazin 
Pe 21 noiembrie 2022, Petru Cezar Hotin, în 

vârstă de 30 de ani, a intrat în magazinul La Doi 
Pași, situat pe Șoseaua Ștefan cel Mare din Iași. A 
luat de pe raft nouă șampoane marca Syoss, pe 
care le-a ascuns sub haine, apoi a trecut de casa 
de marcat fără să plătească și a părăsit magazi-
nul. Bunurile nu au fost recuperate, iar magazinul 
a înregistrat un prejudiciu. A doua zi, bărbatul s-a 
întors în același magazin și a încercat să fure din 
nou. De data asta, a luat trei șampoane Syoss. În-
ainte să părăsească magazinul, a fost prins de 
personal. După incident, poliția a deschis o an-
chetă penală, iar procurorii l-au trimis în judecată 
pentru furt calificat. 

„Inculpatul Hotin Petru Cezar a fost trimis în 
judecată pentru comiterea infracțiunilor de furt 
calificat. La data de 21 noiembrie 2022, a sustras 
două bunuri materiale din incinta magazinului La 
Doi Pași, amplasat pe șoseaua Ștefan cel Mare din 
Iași. Apoi, în jurul orelor 21:00, a intrat în magazi-
nul comercial menționat, de unde a sustras 9 
șampoane marca Syoss, pe care le-a ascuns în 
vestimentație, depășind casa de marcat, bunurile 
nefiind recuperate. A doua zi, a intrat în același 
magazin, de unde a luat 3 șampoane marca Syoss. 

Înainte de a părăsi magazinul cu aceste 3 produse 
sustrase, a fost depistat. Prejudiciul material fiind 
de 300 de lei”, se menționează în rechizitoriu. 

Inculpatul  
afirmă că nu mai consumă alcool 
Pe 11 martie 2025, bărbatul a apărut pentru 

prima dată în fața judecătorilor. În fața instanței, 
acesta a recunoscut faptele și a explicat că a 
comis furturile fiind sub influența alcoolului. 

„Am luat șampoanele, că eram sub influența 
alcoolului. Nu mai fac asta. Nu îmi dădeam seama 
ce fac. Acum, însă, nu mai beau, m-am tratat. Îmi 
pare rău de ce am făcut”, a declarat Petru Cezar 
Hotin, inculpatul, în fața instanței.  

Un alt tânăr de 28 de ani din Iași, Alin Gabriel 
Melinte, a fost trimis în judecată pentru că a furat 
mai multe doze de suc. Prima faptă a avut loc pe 
1 februarie 2024, când a forțat un frigider ampla-
sat în fața unui magazin și a sustras 26 de doze 
de suc și băuturi energizante, cauzând un preju-
diciu de peste 300 de lei. De asemenea, în data de 
10 spre 11 februarie 2024, a spart geamul unei ma-
șini parcate și a furat un polizor în valoare de 450 
de lei.  

Referitor la bărbatul care a furat șampoane 
dintr-un magazin din Iași, instanța a rămas în pro-
nunțare. 

Marinela CHIHAI

După ce s-a îmbătat, a mers la furat 
șampoane dintr-un magazin din Iași. 
Acum, a ajuns pe mâna judecătorilor 


